



家長通告 2025-2026/275

中華文化根源探索計劃 · 贛州之旅

敬啟者：

本校獲「香港音樂體育文化聯盟 HKMSCA」邀請成為「中華文化傳承模範學校」。本校現組織學生參加由江西省贛州市文化廣電旅遊局官方支持之交流團，並鼓勵家長共同參與，活動詳情如下：

日期：	2026 年 4 月 3 日至 4 月 6 日（共 4 日 3 夜）
地點：	江西省贛州市
對象：	本校學生（歡迎家長陪同參與）
費用	每位港幣 3,780 元（原價 \$5,380，已獲企業及團體資助）
截止日期	2026 年 1 月 31 日
活動內容：	<ul style="list-style-type: none">● 實地考察東江水源頭：前往三百山了解香港飲用水來源，培養飲水思源之情● 長征勝利 90 周年紀念：參觀中央紅軍長征出發紀念園，學習長征精神● 贛港青年文藝交流：參與文藝晚會，與當地青年交流並展現才藝● 文化遺產體驗：體驗客家文化、宋城歷史及非遺藝術，全方位感受文化底蘊● 官方證書：參與者將獲頒「中華文化根源探索證書」及「文化傳承大使證書」
備註：	<ul style="list-style-type: none">● 費用已包括：西九龍至贛州往返高鐵票（二等座）、酒店住宿（兩人一房）、景點門票、行程膳食、當地交通、領隊導遊及旅遊保險● 參與學生須確保報名前沒有與其他境外交流活動日期相撞● 考察結束，在校內與同儕分享所見所聞

如有查詢，請致電 2461 1555 與張鎮良主任聯絡。



裘錦秋中學(屯門)
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel. : (852)-2461 1555 傳真 Fax : (852)-2464 6161 電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

Fax : (852)-2464 6161 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

此致

貴家長

裘錦秋中學(屯門)

陳月平校長謹啟

二零二六年一月二十六日



裘錦秋中學（屯門）

Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk> 電話 Tel. : (852)-2461 1555 傳真 Fax : (852)-2464 6161 電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

Fax : (852)-2464 6161 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

Parents Circulars 2025-2026/275

"Roots of Chinese Culture Exploration Program: Ganzhou Tour"

Dear Parents / Guardians,

Our school has been invited by the "Hong Kong Music Sports and Culture Association (HKMSCA)" to become a "Model School for Chinese Cultural Inheritance". We are now organizing a student exchange tour officially supported by the Ganzhou Municipal Bureau of Culture, Radio, Television, and Tourism in Jiangxi Province. Parents are also encouraged to participate together.

Details of the activity are as follows:

Date	April 3, 2026 – April 6, 2026 (4 days and 3 nights)
Location:	Ganzhou City, Jiangxi Province
Target:	Students of our school (Parents are welcome to accompany)
Cost:	HKD 3,780 per person (Original price \$5,380, subsidized by enterprises and organizations)
Registration Deadline:	January 31, 2026
Activity Highlights:	<ul style="list-style-type: none">Field Trip to the Source of Dongjiang River: Visit Sanbai Mountain to understand the source of Hong Kong's drinking water and cultivate a sense of gratitude.90th Anniversary of the Long March Victory: Visit the Central Red Army Long March Departure Memorial Park to learn about the spirit of the Long March.Ganzhou-Hong Kong Youth Cultural Exchange: Participate in a cultural evening gala to interact with local youth and showcase talents.



裘錦秋中學（屯門）
Ju Ching Chu Secondary School (Tuen Mun)

地址：香港屯門楊青路 28 號

網址 Web site : <http://www.jcctm.edu.hk>

電話 Tel. : (852)-2461 1555

傳真 Fax : (852)-2464 6161

Address: 28 Yeung Tsing Road, Tuen Mun, Hong Kong

電郵 E-mail : mail@jcctm.edu.hk

	<ul style="list-style-type: none">• Cultural Heritage Experience: Experience Hakka culture, the history of the Song Dynasty city, and intangible cultural arts to fully appreciate the depths of Chinese culture.• Official Certificates: Participants will be awarded the "Roots of Chinese Culture Exploration Certificate" and the "Cultural Inheritance Ambassador Certificate"
Notes:	<ul style="list-style-type: none">• The fee includes: Round-trip High-Speed Rail tickets (Second Class) between West Kowloon and Ganzhou, hotel accommodation (two persons per room), entrance fees for attractions, meals during the itinerary, local transportation, tour leader/guide service, and travel insurance.• Participating students must ensure that there are no scheduling conflicts with other overseas exchange activities before registering.• After the trip, participating students are required to share their experiences with peers at school.

For any inquiries, please contact the school office at 2461 1555.

Yours faithfully,

Chan Yuet Ping
Principal

January 24, 2026